
SPOTKANIE Z MARSZA¸KIEM
WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO -

POMORSKIEGO
WALDEMAREM ACHRAMOWICZEM

ZDRÓJ CIECHOCI¡SKI maj 2004 6

W dniu 22 kwietnia na spotka-
nie do Dworku Prezydentów RP
w Ciechocinku przyby∏ Pan Walde-
mar Achramowicz, Marsza∏ek Woje-
wództwa Kujawsko - Pomorskiego.
 Tematem spotkania by∏y sprawy
zwiàzane z rozwojem naszego re-
gionu przy wykorzystaniu Êrodków
pomocowych z funduszy Unii Euro-
pejskiej. Na wst´pie Pan Marsza∏ek
przedstawi∏ podzia∏ zadaƒ pomi´-
dzy samorzàdem województwa, któ-

rok póêniej. Ten drugi dokument
obejmuje w sposób skonkretyzo-
wany zadania stojàce przed naszym
województwem w latach 2003 -
2007, które w sposób ogólny przed-
stawione zosta∏y w strategii rozwo-
ju. W koƒcówce XX wieku gospo-
darka naszego regionu oparta by-
∏a na produkcji rolniczej, g∏ównie
w Paƒstwowych Gospodarstwach
Rolnych, oraz na przemyÊle ci´˝kim.
Dopiero w ciàgu ostatnich 15 lat

województwie 4626 nowych miejsc
pracy. Przyczyni∏o si´ do tego w zna-
cznym stopniu wykorzystanie fun-
duszy pozyskiwanych z Brukseli.
Aktualnie realizowanych jest 13 du-
˝ych inwestycji, dla których ∏àczna
wartoÊç zewn´trznego dofinanso-
wania wynios∏a ponad 200 milio-
nów z∏otych. Sà to nie tylko inwesty-
cje w infrastruktur´ - drogi, oczysz-
czalnie Êcieków czy kanalizacja, ale
równie˝ takie przedsi´wzi´cia jak
Centrum Transferu Technologii
w Toruniu czy Inkubator Rozwoju
Przedsi´biorczoÊci w Solcu Kujaws-
kim. Od 2005 roku uruchomione
zostanà transze finansowe na kolej-
ne zadania, wÊród nich tak˝e reali-
zowany w Ciechocinku projekt roz-
woju stref inwestycyjnych, który ma
doprowadziç do zwi´kszenia turys-
tycznej atrakcyjnoÊci tej uzdrowis-
kowej pere∏ki regionu kujawsko -
pomorskiego. Ârodki wspomniane
wy˝ej to jeszcze tzw. fundusze
przedakcesyjne - PHARE, SAPARD,
ISPA.  Natomiast od 1 maja 2004
roku, czyli od momentu integracji
Polski z Unià Europejskà polityka
rozwoju regionalnego b´dzie kreo-
wana wy∏àcznie przy wykorzystaniu
funduszy europejskich. Na lata 2004
- 2006 województwo kujawsko -
pomorskie ma zagwarantowanà
kwot´ oko∏o 600 milionów euro,
czyli prawie dwa i pó∏ miliarda
z∏otych. 140 milionów euro otrzy-
mamy w ramach funduszy struktu-
ralnych, 80 milionów euro z Fun-
duszu SpójnoÊci oraz ponad 300
milionów euro z innych progra-
mów sektorowych. Aby w∏aÊciwie
wykorzystaç mo˝liwoÊci, jakie daje
tak du˝e zewn´trzne dofinansowa-
nie, potrzebnych jest kilka zasadni-
czych spraw. Po pierwsze nale˝y
mieç pomys∏y na ich zagospodaro-
wanie zgodnie z zaleceniami i wy-
mogami Unii. Niezb´dni sà kompe-
tentni, dobrze wykszta∏ceni i przy-
gotowani do nowych zadaƒ pra-
cownicy, którzy realizowaç b´dà
wszystkie etapy programowania,

rego g∏ównym celem jest kreowa-
nie polityki regionalnej, a Urz´dem
Wojewody, który wykonuje g∏ównie
czynnoÊci obj´te nadzorem Rzàdu
RP. Dlatego w kompetencjach sa-
morzàdu regionalnego sà sprawy
kultury, gospodarki i edukacji, poli-
tyki spo∏ecznej i rozwoju infrastruk-
tury województwa. OkreÊlone sà
one w dwóch podstawowych doku-
mentach przyj´tych przez Sejmik
Samorzàdowy Województwa Ku-
jawsko - Pomorskiego: „Strategii
Rozwoju Województwa”, przyj´tej
w czerwcu 2000 roku, oraz „Wizji
Rozwoju Województwa”, przyj´tej

struktura ta zacz´∏a si´ zmieniaç.
Najwa˝niejszym zadaniem by∏o
zwi´kszenie konkurencyjnoÊci miej-
scowej gospodarki i pierwsze efekty
tej polityki ju˝ widaç. Sztandarowy-
mi przyk∏adami w naszym regionie
sà takie firmy jak Toruƒskie Zak∏ady
Materia∏ów Opatrunkowych, spó∏ka
pracownicza, która utworzy∏a na
terenie kraju ju˝ 42 oddzia∏y i two-
rzy nowe, równie˝ poza granicami
Polski, czy te˝ osiàgajàca znakomite
rezultaty firma Nestle Pacific. Dzi´ki
takim firmom, ale równie˝ dzi´ki
setkom mniejszych prywatnych
przedsi´biorstw powsta∏o w naszym
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projektowania i realizacji. Nale˝y
tak˝e zapewniç tzw. udzia∏ w∏asny,
czyli cz´Êciowà partycypacj´ z
bud˝etu beneficjentów. Wed∏ug
Marsza∏ka Achramowicza z wszyst-
kimi tymi zadaniami radzimy sobie
w województwie bardzo dobrze.
Ârodki przedakcesyjne wykorzys-
tujemy prawie w 100%, wojewódz-
two ma dobry stan swojego bud˝e-
tu, jest wiarygodne w oczach ban-
ków, które pomagaç b´dà w finan-
sowaniu projektów. Atutem jest du-
˝a liczba m∏odych, zdolnych, w∏ada-
jàcych kilkoma j´zykami obcymi
pracowników, którzy szybko przy-
swoili sobie europejskie procedury.
W trakcie spotkania pad∏y pytania

dotyczàce problemów lokalnych.
Wróci∏ po raz kolejny problem roz-
pocz´cia prac przy budowie auto-
strady A1. Wed∏ug Marsza∏ka prace
te rozpocznà si´ nie wczeÊniej ni˝
za dwa lata, ale przyczyny opóênie-
nia le˝à po stronie w∏adz central-
nych, które nie mogà porozumieç
si´ z przedstawicielami wykonaw-
ców i samorzàd lokalny nie jest w
stanie nic przyspieszyç. Natomiast
wa˝ne jest to, ˝e na planowanej
trasie przebiegu autostrady przez
nasze województwo uregulowane
sà praktycznie wszystkie sprawy
w∏asnoÊciowe oraz wykupiono
grunty, na których prowadzone b´-
dà prace. Dyskutowane by∏y rów-

nie˝ ciechociƒskie bolàczki - pro-
blem basenu termalnosolankowe-
go, stan techniczny t´˝ni i alejek
wokó∏ nich. Obiekty te, stanowiàce
w∏asnoÊç Skarbu Paƒstwa czekajà
na fundusze umo˝liwiajàce prze-
prowadzenie niezb´dnych remon-
tów. Wed∏ug Marsza∏ka wojewódz-
twa tego typu obiekty powinny byç
w∏asnoÊcià samorzàdu, gdy˝ on ma
zdecydowanie wi´ksze mo˝liwoÊci
wygenerowania Êrodków, które sta-
nowi∏yby udzia∏ w∏asny w finanso-
waniu inwestycji realizowanych przy
pomocy pieni´dzy unijnych. Wyrazi∏
te˝ przekonanie, ˝e akcesja i nowe
uregulowania z tym zwiàzane po-
mogà rozwiàzaç i te problemy.
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